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АДВЕНТИСТЫ CЕДЬМОГО ДНЯ В СОВЕТСКОМ ГОСУДАРСТВЕ  

ДОВОЕННОГО ПЕРИОДА НА ПРИМЕРЕ ДОНCКОГО КРАЯ 

 

А.А. Руденко 

 

Рассмотрен сложный путь интеграции церкви АСД в религиозно-правовое поле советской России на 

территории Области Войска Донского. Проанализирован довоенный этап развития. В процессе 

исследований использованы архивные материалы ГАРО, музея Церкви АСД г. Ростова-на-Дону, интервью и 

личные архивы старейших членов церкви. Автор делает вывод, что наличие достаточной мотивации в 

совокупности с централизованной системой и определенным уровнем дисциплины позволили церквям АСД, 

несмотря на преследования со стороны советской власти, сохранить свою жизнеспособность. 
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Adventists of the Seventh Day in Soviet state of pre-war period 

on the example of the Don region 

 

The article is devoted to the complex integration of the SDA Church in the religious-legal field of Soviet Russia 

in the region of the Don Cossacks. It is analyzed the pre-war phase of this development. During the study there were 

used archival materials SIPA, museum Adventist Church in Rostov-on-Don, interviews and personal archives of the 

oldest members of the church. The author concludes that there is sufficient motivation in conjunction with a 

centralized system and a certain level of discipline allowed the SDA Church, despite persecution by the Soviet 

government to maintain its viability. 
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